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    Мета української освіти – здобуття диплому, а не 
фахової компетенції певного рівня 

(Михайло Мінаков)
     У тому місці, де ви виявляєте проблему, як 
правило, і є можливість наступного кроку розвитку 

(Сергій Дацюк)
Наша відповідальна доля – будувати заможну 
Українську Республіку та гармонійний світ 

(Павло Вікнянський)

Цитати Великих

   Сьогодні о 14.00 соціальний психолог 
Вадим Васютинський провів факультатив на 
тему: «Політична свідомість українців у 
1994-2012 рр.:  рух від минулого до 
майбутнього?» Мешканці Студреспубліки 
побачили шкалу зміни політичної свідомості 
українців протягом  19 років на фоні зміни 
влади. 
Вадим Васютинський зі своєю командою з 
1994 по 2012 рр. проводив соцопитування 
по 9-ти регіонам України, а саме: Галичина, 
Захід (без Галичини), Центр та Київська 
обл., Київ, Північ, Донбас, Схід (без Донбасу), 
Крим, Південь без Криму - на яких виявлена 
різна національна свідомість громадян. 
Протягом цих років думки народу 
кардинально змінювались, на думку 
експерта це відбувалося тому що: «Ми самі 
не знаємо, чого хочемо». У подальшому вже 
слухачі  мали можливість пройти невелике 
практичне заняття у вигляді 
соцопитування, у ході якого могли виявити 
до яких рівнів настроїв «Шкали політичної 
свідомості» належать вони. На останок від 
одного із слухачів пролунало питання, про 
те, що деякі області завжди знаходяться у 
площині  проросійських і 
антиреформаторських настроїв і тим самим 
тягнуть Україну на дно, з чим експерт і 
погодився. Хоча світла перспектива в 
держави є, і саме початок мислення та 
усвідомлення проблеми зробить зміни в 

історії. 
Марина Гладіліна
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     На другий день вже ліпше, у 
вас виникали спірні моменти, 
конфлікти, а як відомо, в 
суперечках народжується 
істина. Щоправда, у вас 
с ь о г о д н і  б і л ь ш е  б у л о  
«викіднів», до «пологів» 
дійшло лише в 1 групи на 
думку експертів, проте й в них 
«дитина» була не без вад. 
    Ще раз спробую донести до 
вас думку, яку вам говорять на 
к о ж н о м у  п л е н у м і :  
пропрацюйте глобальні 
ц і л і ,  я к и х  в и  х о ч е т е  
досягнути, а потім розпишіть 
дії, які призведуть до цього. 
Прик лади цілей (навіть 
конкретні орієнтири для вас) 
вже прописані у драфт-
стратегії «України-2050», яка 
була розроблена на «Новому 
старті». Кожний з вас мав 
ознайомитись з нею задогво 
до Студреспубліки. Якщо ж ви 
цього не зробили, то це 
п о т р і б н о  т е р м і н о в о  
в и к о н а т и ,  т а к  я к  н а  
установчих зборах було 
сказано, що саме на цей драфт 
ви маєте спиратися. Мисліть 
глобальніше! 

Калайко Артем, 
модератор 

кластерного 
пленуму.

     Наша группа №2 – «Экономика 
и  т е х н о л о г и и »  п р и ш л а  к  
решению, что самое важное, 
интересное и инновационное из 
направлении это – энергетика. В 
ч а с т н о с т и ,  о б е с п е ч е н и е  
энергонезависимости Украины. 
Участники пришли к выводу, что  
гигантский дефицит баланса 
У к р а и н ы  о п а с е н  д л я  
безопасности страны на всех 
уровнях.  Она зависима от  
п о с т а в о к  р а с щ е п л я ю щ и х  
веществ, материалов для АЭС, от 
поставок углеводородов и др. И 
группа разрабатывает цикл мер и 
задач, которые должны привести 
к уничтожению этого дефицита, 
чтобы страна обеспечивала себя 
на 100%! 

    Они заняли достаточное 
смелую позицию, которая не 
всем нравится – о приоритете 
а т о м н о й  э н е р г е т и к е ,  п о  
крайней мере на ближайшие 10 
лет.  Приняли интересное 
решение о необходимости 
создания в Украине замкнутого 
ядерного цикла, чтобы в стране 
д е й с т в о в а л и  з а в о д ы  п о  
выработки ядерного топлива. 
Говорили и про развитие 
альтернативных источников, 
которое уже есть в стране. Темы 
интересные, посмотрим, как 
ребята смогут их развить.   

Максим  Гардус, модератор 
кластерного пленума
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25 серпня о 15.00 для мешканців 
Студреспубліки виступав народний депутат 
України  Юрій Дерев'янко. Експерт 
розповів про стан української економіки на 
сьогодні. Було сказано і про бюджет 
України, і про розвиток тіньової економіки.  
         Народний депутат розповідав про те, що 
нажаль лише 25-30 % місцевих грошей 
розподіляється депутатами місцевого 
самоврядування, а доля 70 %  коштів 
вирішується на центральному рівні. Таким 
чином, на розвиток міста (будування 
басейну, школи, спортмайданчиків та ін.) 
виділяється лише 1000 грн.
       Юрій Дерев'янко зауважив, що тіньова 
економіка існує з часів незалежної України і 
весь час вдосконалюється. За останні роки 
влада ввела монополію на тіньові 
підприємства і таким чином «партизани», 
які намагаються проникнути до цієї 
системи приречені на занепад.
   Далі  постала череда питань, в 
ході яких виникла дискусія між одним із 
слухачів та народним депутатом. Темою 
дискусії стало питання: «Чи зможе існувати 
економіка України, якщо повністю знищити 
тіньову економіку?» 
В кінці факультативу народний депутат 
задав три питання, на які хотів отримати 
відповідь протягом дня: 
«Як ваша стратегія буде стосуватись прав 
чи повноважень місцевого 
самоврядування?» 
«Як ваша стратегія буде враховувати 
модель, яка дає можливість уникнути такої 
технології?»
«Яка пропорція є оптимальною у розподілі 
державного та міських бюджетів?»

Марина  Гладіліна  

Факультативи, що ставлять питання 

ХТО КОГО РАДУЄ?
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Т а  н а й г а р я ч і ш и м  
обговорення запам'ятався 
п р о е к т  к а р ш е р і н г а  –  
раціональним використанням 
автотранспорту. Думка полягає 
у спільному володінні автівкою: 
т а к  д е к і л ь к а  л ю д е й ,  
прописуючи час та умови 
використання транспорт у 
можуть брати один автомобіль 
за графіком. ЗА статистикою 
80% часу автівка не задіяна, 
стоїть у гаражі чи на паркінгу. І 
саме каршерінг вирішує це 
питання, знижуючи затрати на  
т р а н с п о р т н і  п о т р е б и ,  
зменшуючи на навантаження на 
дорогах. Так є і економічна, і 
екологічна вигода. Звичайно, 
щ о  д у м к а  с п і л ь н о г о  
використання авто досить 
прогресивна, але навіть деякі з 
студреспубліканців були б 
згодні на такий крок, а це – 

початок масового 
руху! 
 У наших руках 
можливість 
змінювати та 
змінюватися, тому 
приймаємо для себе 
рішення, як буде 
краще для себе, країни 
та суспільства! 

Ріо-де-Жанейро сформували 
стратегію розвитку людства. 
Д о к у м е н т  м а в  н а з в у   
«Майбутнє, яке ми хочемо».
   К о н ц е п ц і я  с т а л о г о /  
врівноваженого розвитку – це 
розвиток, що задовольняє 
потреби сучасності, але не 
с т а в и т ь  п і д  з а г р о з у  
життєдіяльність майбутніх 
поколінь. І хоч звучить це 
утопічно, але є реальні кроки, 
що допомагають досягти спів 
д р у ж н ь о г о  к о н т е н т у  з  
навколишнім середовищем. Так 
Раду розповів про проекти у 
рамках концепції  сталого 
р о з в и т к у :  м ' я с н е  
вегетаріанство,   концепт 
сталого міста, каршерінг та 
практика мислення «Почни з 
себе». Так, вегетаріанство може 
н а б у т и  н о в о ї  ф о р м и :  у  
майбутньому не потрібно буде 
відмовлятися від споживання 
мясних продуктів, але й не 
доведеться вбивати тварин 
з а д л я  о т р и м а н н я  ї ж і .  У  
лабораторних умовах лише з 
десятка клітин тварини можна 
буде відтворити потрібну масу 
м'ясних продуктів. Такий досвід 
вже є у європейських державах. 

       У рамках факультативу 
«Сталий розвиток» у контексті 
глобального консюмерізму. 
Утопія чи реальність?» Раду 
Карчмару студреспубліканці 
замислилися над екологічною 
ситуацією у світі, та окремо в 
Україні. Сучасний світ не 
можна уявити без екологічних 
п р о б л е м  т а  з г а д о к  п р о  
антропогенне втручання у 
біосферу. Нажаль, саме з 
початку технічної революції 
почався масовий та глибокий 
в п л и в  н а  е к о с и с т е м и ,  
середовища існування всіх 
живих організмів. За словами 
пана Раду зараз людство 
використовує ресурси 1,5 
планет д ля задоволення 
потреб і з часом, зберігаючи цю 
т е н д е н ц і ю  к а т а с т р о ф а  
неминуча. За бажанням кожна 
людина може дізнатися, який 
вплив несе її життя, адже на 
сайті Всесвітнього фонду 
охо р о н и  н а в к о л и ш н ь о г о  
с е р е д о в и щ а  W W F  є  
реєстратор. Далі розмова 
стосувалася  біосфери, як 
фундаментальної  основи 
життя.  На теперішній час в неї 
її 3 складові: екологічна, 
економічна та соціальна.  
З н а й о м л я ч и  с л у х а ч і в  з  
історією формування вчення  
про ноосферу та біосферу, Раду 

К а р ч у м а р у  
розповів,  що 
найважливішо
ю датою можна 
вважати 1992 
рік, коли у 

 Уже второй день студреспубликанцы 
заряжаются отличными эмоциями,  
внимают умные речи и тренируют мозг. 
Одним из видов интеллектуальной 
активности являются игры «Что? Где? 
Когда?», первый этап которых состоялся с 
утра.
 «Этот суб-фестиваль всегда пользовался 
б о л ь ш о й  п о п у л я р н о с т ь ю ,  к а к  
п р е д в а р и т е л ь н а я  з а я в к а ,  т а к  и  
непосредственно перед суб-фестом 
появляется много людей, много команд. 
Специально собираем большие аудитории, 
при это собираем большой запас столов, 
с т ул ь е в . )  В о п р о с ы  п од о б р а н ы   в  
соответствии с молодежной тематикой, с 
тематикой Студреспублики. Уровень как 
международный, так и школьный – на 
разного игрока, но, конечно, у нас играют 
сильные команды. Есть определенный 
костяк, которые приезжают уже не первый 
год, занимают стабильно призовые места, 
борются друг с другом, но появляются и 
новые звездочки. В 2013 году собралась 
плеяда сильных команд из делегаций Ник, 
Вин. Подтягивается и Дн, хотя их стиль 
игры напоминает мини-клоунаду,  но в 
любом случае спасибо им за поддержку и 
участие в этом турнире.» - говорит
Владимир Богданов, куратор 
интеллектуальных игр.  Судя по 
его горящим глазам и отличному 
настроению, он полностью 
удовлетворен игой и игроками! 
Так что, ждем дальнейших игр и 
результатов!   

 Нові міста та синтетичне мясо - це 
реально! 
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           25 серпня відбувся 
факультатив на тему «Як 
показати себе кращим 
кандидатом і отримати 
роботу своєї мрії», який 
провів фахівець відділу 
підбору персоналу SUN 
InBev  Ук р а ї н а  Та р а с  
Гуленко. На факультативі 
експерт давав поради, як 
н а й л і п ш е  
зарекомендувати себе 
п е р е д  р о б о т о д а в ц е м .   Т а к  Т а р а с  
порекомендував задатися питанням: «Де ви 
себе бачите? Що є для вас головним: гроші або 
саморозвиток?» Основним у пошуку роботи є 
якісно написане резюме.  Головними 
а с п е к т а м и  ц ь о г о  д о к у м е н т у ,  з а  
рекомендаціями фахівця, будуть такі пункти: 

· зручність у читання та відсутність 
складних абревіатур,

· цікава та важлива інформація про 
себе,

· п и с а т и  т і л ь к и  п р а в д у  т а  н е  
допускати орфографічних помилок, 

· для різних позицій – різні резюме,
· контактна інформація. 

        Пане Гуленко також наголосив на тому, що 
перед проходженням співбесіди було б 
непогано максимально ознайомитись з 
інформацією, стосовно компанії роботодавця. 
«Під час співбесіди, пам'ятайте, що ви рівні у 
правах з роботодавцем. Намагайтесь якомога 
конкретніше відповідати на питання та вести 
себе толерантно, навіть якщо вам відмовили у 
наданні робочого місця» - зауважив Тарас. На 
завершення факультативу фахівець побажав 
всім гарного настрою, цікавої гри та успіху у 
пошуку роботи.

Марина Гладіліна

Робота мрії у 
кишені Заряжає 

мозок
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